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PROTOKÓŁ NR IV/2014 

z sesji Rady Gminy w Strawczynie 

z dnia 19 grudnia 2014 r. 

 

  

Porządek obrad stanowi załącznik nr 1 do protokółu. 

 

W sesji udział wzięli: 

1) Radni, 

2) Sołtysi, 

3) zaproszeni goście, 

4) pracownicy Urzędu Gminy w Strawczynie 

Listy obecności stanowią załączniki do protokółu od nr 2 do nr 5. 

 

 

Ad. 1. 

Otwarcie i stwierdzenie kworum 

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Rady Gminy dokonał otwarcia 

czwartej w grudniu sesji Rady Gminy, powitał: wszystkich Radnych, Pana Wójta, 

Panią Sekretarz, Panią Skarbnik, Panią Zdzisławę Adamczyk, Pana Redaktora lokalnej 

gazety i gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził kworum, wszyscy Radni obecni. W związku               

z tym Rada Gminy może podejmować prawomocne uchwały.  

 

Ad. 2. 

 Powołanie sekretarza i protokolanta obrad 

 

Na protokolanta obrad powołano Małgorzatę Woźniak, a na sekretarza został 

powołany Pan Krzysztof Religa – Radny.  
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Ad. 3. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował, że jest propozycja, aby do porządku 

obrad wprowadzić dwa projekty uchwał: 

1) w sprawie dopłat do opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie sołectwa Promnik, 

2) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/202/2013 Rady Gminy w Strawczynie                   

z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

Propozycja spowodowana jest terminami, przetarg był rozstrzygnięty w listopadzie, 

umowa podpisana w dniu 10 grudnia, nie było możliwości wcześniej zająć się tymi 

sprawami. Żeby nowa umowa o opłatach za odpady obowiązywała od 1 stycznia, 

trzeba by było wprowadzić do porządku obrad. Z kolei, gdyby była wprowadzona na 

następnej sesji czas obowiązywania od ogłoszenia w Wojewódzkim Dzienniku 

Urzędowym wypadłby od połowy stycznia. Za ten okres trzeba by było dopłacać 

różnicę dotacji. 

Zaproponował wprowadzenie do porządku obrad w/w projektów uchwał jako punkty 

7.3) i 7.4). Przypomniał, że porządek obrad może być zmieniony bezwzględną 

większością głosów.     

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

poinformowała, że odpowiada za gospodarkę odpadami i poprosiła o wprowadzenie 

do porządku obrad wymienione dwa projekty uchwał.  

 

Pan Przewodniczący obrad poddał pod głosowanie zmianę w proponowanym 

porządku obrad polegającą na dodaniu w punktach 7. 3) i 7.4) w/w projektów uchwał: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było. 

Głosowało 15 Radnych. Proponowany porządek obrad wraz ze zmianą został przyjęty 

jednogłośnie. 
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Porządek obrad ze zmianą: 

1. Otwarcie i stwierdzenie kworum. 

2. Powołanie sekretarza i protokolanta obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokółu Nr I/2014 z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 

1.12.2014 r.  

5. Zapytania i interpelacje. 

6. Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy między 

sesjami.  

7. Podjęcie uchwał: 

1) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu gminy Strawczyn na             

2014 r., 

2) w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn na 

lata 2014 – 2024, 

3) w sprawie dopłat do opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie sołectwa Promnik, 

4) w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/202/2013 Rady Gminy w Strawczynie                   

z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty. 

8. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Strawczyn w roku 

szkolnym 2013/2014. 

9. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje 

10. Komunikaty i ogłoszenia. 

11. Zakończenie sesji. 

 

Ad. 4. 

Przyjęcie protokółu Nr I/2014 z sesji Rady Gminy w Strawczynie z dnia 

1.12.2014 r.  

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem – czy są zastrzeżenia lub 

pytania do protokółu? 
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Zastrzeżeń, ani zapytań nie zgłoszono. 

 

Przyjęcie protokółu przegłosowano: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Głosowało 15 Radnych. Protokół Nr I/2014 z sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie 

w brzmieniu jak sporządzono. 

 

Ad. 5. 

Zapytania i interpelacje  

 

Pan Dariusz Rak – Radny – mam zapytanie odnośnie drogi w miejscowości Bugaj – 

konkretnie chodzi o ul. Osiedlową. Została wykonana tam kanalizacja w pasie 

drogowym i na chwilę obecną ta droga jest nieprzejezdna, studzienki są bardzo 

wysoko osadzone, na wysokości 50 - 60 cm. Droga jest rozkopana koparkami, na 

chwilę obecną jest grzęzawisko. Mam pytanie – kiedy będzie droga przywrócona do 

użytkowania?     

 

Pan Marian Gil – Radny – mam zapytanie do Pana Wójta – czy ktoś nadzoruje                      

z ramienia Wójta wykonywane roboty na terenie gminy, tj. termomodernizację np.                

w Niedźwiedziu, Oblęgorku, Strawczynie i odnośnie dróg – czy ktoś kontroluje jakość 

wykonania robót? Z tego co wiem, to jest gwarancja wykonawcy przykładowo na 3 

lata, 5 lat, zależy jak to jest ustalone. 

Chciałbym się dowiedzieć, bo niektóre prace są robione niezgodnie z przepisami. 

Prosty przykład jest w Strawczynie, gdzie robiona jest remiza strażacka, przykładowo 

filar spalinowy jest ocieplany styropianem, to samo było zrobione przykładowo                     

w Niedźwiedziu. To jest niezgodnie z przepisami.     

 

Pan Marcin Kościelecki – przybyłem z kolegą - sąsiadem, mieszkam w Oblęgorze na 

ul. Wspólnej. Mam zapytanie do Pana Wójta i przychodzę też po prośbie do Państwa 

Radnych, żebyście pomogli mieszkańcom w budowie drogi, bo walczą tam ludzie, jak 
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się orientuję 15 lat i zawsze jest negatywna odpowiedź, że nie ma pieniędzy. Wiem              

z odpowiednich źródeł, że będziecie mieć 3 miliony zł. Ja mieszkam tam 3 lata na 

końcu tej drogi, ta droga na odcinku 500 m jest utwardzona, a pozostałe ok. 400 m jest 

pokryte płytami. Mieszkam na samym końcu, tam nie ma rowów, zalewa mnie. 

Przychodzę tu w imieniu mieszkańców. Niestety ta godzina, która w tej chwili jest 

uniemożliwiła wszystkim przybycie tutaj. Nie wiem czy by to pomogło (ich 

obecność), ale na następną sesję wszyscy tutaj przyjdą. Będziemy walczyć o tą drogę. 

Pytanie jest do Wójta – czy Wójt odłoży swoje własne, prywatne animozje do ludzi, 

nie wiem, czy takie są, czy nie, czy ma i żeby Wójt nam pomógł z Radnymi. I po 

Radzie, ja np. wziąłem dzień wolny w pracy, zapraszam Radę na ul. Wspólną, nie 

zdążyłem, bo miałem zdjęcia przynieść tej drogi, porobiłem zdjęcia odcinków dróg.               

I zapraszam, żebyście zobaczyli, bo ja może jestem ślepy, bądź głupi, może się nie 

znam, może ta droga jest dobra, nie wiem. Chciałem, żebyście Wy zdecydowali, czy 

nadaje się do remontu, czy nie.        

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował – Pani Radna już zgłaszała problem tej 

drogi, chodzi o to, żeby drogę wyremontować. 

 

Pan Marcin Kościelecki – tak, bo żyjemy w cywilizacji – woda, światło i droga. 

 

Pan Met Rafał - skoro się dostaje pozwolenie na budowę, powinny być warunki 

dojazdu. 

 

Pan Marcin Kościelecki – nie wiem, czy ludzie walczą, czy nie, teraz praktycznie 

inicjatywę przejmujemy my młodzi, żeby ta droga powstała. Proszę miejcie to na 

uwadze. Zapraszam dzisiaj ja poczekam, pojedziemy tam.  

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował - dzisiaj nie da rady. Zgłoszenie 

przyjmujemy do wiadomości, Pan Wójt się ustosunkuje. 
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Pan Marcin Kościelecki – nie tylko Strawczyn jest, są też ościenne wioski. Pomijajmy 

jakieś awantury, animozje, Panie Wójcie chodzi o to Panie Wójcie, żeby pomóc 

ludziom.  

 

Pan Przewodniczący obrad – jeżeli będzie taka potrzeba, wpłynie odpowiedni 

wniosek, to Komisja Gospodarki Komunalnej wybierze się w teren. 

 

Pan Marcin Kościelecki – po świętach będą wpływały wnioski od ludzi, nie będzie to 

jeden wniosek, tylko każdy mieszkaniec złoży jeden wniosek, aż się uzbiera.  

 

Pan Arkadiusz Wilczkowski – Przewodniczący Rady Gminy – Panie Wójcie mam 

zapytanie odnośnie chodnika w Kuźniakach – kiedy jest przewidziany dalszy ciąg 

budowy? Teraz zostało zrobione 200 m, kiedy możemy oczekiwać budowy na odcinku 

do szkoły? 

Zastanawiało mnie od dłuższego czasu dlaczego lampkami ozdobnymi, które się 

wiesza w niektórych miejscowościach, nieprzyozdobiona jest miejscowość Kuźniaki? 

Jest to miejscowość, która od strony północnej też jest miejscowością wjazdową na 

teren gminy. Wiem, że generalnie rozwiesza się w miejscowościach wjazdowych na 

teren gminy. Byłoby nam miło, jakby chociaż 3 nitki przywiesić w Kuźniakach, jest 

gdzie, a co roku jesteśmy pomijani.    

 

Ad. 6. 

Realizacja uchwał z sesji Rady Gminy i informacja z pracy Wójta Gminy 

między sesjami 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy przedstawił realizację uchwał Rady 

Gminy podjętych na sesji w dniu 16 grudnia 2014 r. oraz informację z pracy Wójta 

Gminy między sesjami Rady Gminy. 

 

Informacja z realizacji uchwał Rady Gminy podjętych na sesji w dniu 16 grudnia     

2014 r.  stanowi załącznik nr 6 do protokółu. 
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Informacja z pracy Wójta Gminy między sesjami Rady Gminy stanowi załącznik nr 7 

do protokółu. 

 

Do przedstawionych informacji nie zgłoszono zastrzeżeń i uwag. 

 

Ad. 7. 1) 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu 

gminy Strawczyn na 2014 r. 

 

Pan Rafał Kwiecień– Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował - Komisja Budżetu i Inwestycji opiniowała w dniu dzisiejszym 4 

projekty uchwał: dwie, które doszły w trybie szybkim i dwie, które były w porządku 

obrad. Stanowisko Komisji jest następujące: 

- Komisja wypracowała opinię w sprawie dopłat do opłaty za zagospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie 

sołectwa Promnik – zaopiniowała pozytywnie, 

- nie wypracowała opinii w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki takiej opłaty, 

- wypracowała opinię w sprawie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Strawczyn na 2014 r. – opinia jest pozytywna, 

- zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn na lata 2014 – 2024 

zaopiniowała pozytywnie. 

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy wyjaśniła – otrzymali Państwo projekty 

dwóch uchwał, pierwszy projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Strawczyn na 2014 r.  

W tym projekcie są zmiany dotyczące planowanych dochodów i planowanych 

wydatków na 2014 r. Zmniejszamy plan dochodów o kwotę 129 532 zł i o taką samą 

kwotę zmniejszamy plan wydatków budżetowych, tj. o 129 532 zł.  

Załączniki dołączone do projektu uchwały są aktualizacją dotyczącą zmian. Jeżeli                    

w dochodach, bądź w wydatkach zachodzą zmiany zmniejszenia, bądź zwiększenia, to 
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załączniki wydatków inwestycyjnych, bądź dotacji celowych są zaktualizowane, czyli 

naniesione są wszystkie zmiany określone w planie dochodów i wydatków. 

W załączniku nr 1 zmiany planowanych dochodów na 2014 r. dotyczą m.in.: 

1) w dziale 720 zmniejszenia planowanych dochodów, które mieliśmy otrzymać                  

z Regionalnego Programu Operacyjnego na dwa projekty realizowane                       

w Urzędzie Gminy: Budowa Systemu Informacji Przestrzennej i e-

świętokrzyskie informatyzacja urzędów gmin. W związku z tym, że to zadanie 

realizuje Urząd Marszałkowski otrzymaliśmy pismo informujące, że przesuwa 

się realizację tych zadań na rok 2015. Jednocześnie kwoty w dochodach i po 

stronie wydatkowej ulegają zmniejszeniu,  

2) w dziale 758 – Różne rozliczenia jest zwiększenie dochodów o 84 332 zł – 

uzyskaliśmy subwencję z rezerwy części oświatowej z przeznaczeniem na 

wydatki oświatowe. Są to dodatkowe środki, które Gmina może pozyskać, nie 

zawsze się pojawiają, ale można je uzyskać z takiej rezerwy,  

3) w dziale 801 główna pozycja, to zwiększenie dochodów o 65 083 zł 

dotyczących nowego projektu, który będzie realizowany przez Zespół 

Placówek Oświatowych w Oblęgorku pn. ERASMUS+. Będzie polegał na 

dokształcaniu i szkoleniu kadry pedagogicznej w połączeniu z innymi krajami. 

Jest to dofinansowanie w pełnej wysokości, Gmina nie dokłada środków do 

tego projektu, 

4) w dziale 900 dokonujemy zmniejszenia planowanych dochodów w związku               

z przesunięciem na 2015 r. wniosku, który Gmina złożyła do PROW-u na 

zakup pojemników. Wniosek znajduje się na liście rezerwowej. Mamy 

informację, że w tym roku bieżącym ten projekt nie będzie dofinansowany. Jest 

informacja telefoniczna, że w 2015 r. będziemy mieli możliwość otrzymania 

tego dofinansowania.         

W załączniku nr 2 przedstawione są zmiany planowanych wydatków na 2014 r.: 

1) w dziale 720 – Informatyka zmniejszenia dotyczą dwóch projektów, których 

realizacja jest przeniesiona na 2015 r. – „e-świętokrzyskie…”, gdzie liderem 

jest  Urząd Marszałkowski. Wiemy, że nie będą zrealizowane te wydatki, więc 

je zmniejszamy,  
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2) w dziale 801 oprócz zwiększenia z części rezerwy oświatowej w wysokości 

84 000 zł, która została przeznaczona na wynagrodzenia i pochodne                           

w poszczególnych rozdziałach począwszy od szkół podstawowych, oddziałów 

przedszkolnych, gimnazjów, stołówek szkolnych i przedszkolnych.  

Jednocześnie w dziale 801 dokonujemy zwiększenia planowanych wydatków 

m.in. w związku z koniecznością refundacji kosztów do innych gmin za dzieci                  

z terenu naszej Gminy, które uczęszczają do przedszkoli. Jeżeli dziecko                       

z terenu naszej Gminy uczęszcza do przedszkola, które się znajduje na terenie 

innej gminy (sąsiedniej, bądź Kielc), to wówczas taka gmina obciąża naszą 

Gminę tymi kosztami. W związku z tym jest zwiększenie o 29 500 zł                          

w rozdziale 80104 – przedszkola. Są to dodatkowe środki, bo w tym roku na ten 

cel już przeznaczyliśmy ponad 100 000 zł. W rozdziale 80195 – pozostała 

działalność kwota 65 083 zł dotyczy wydatków finansowanych z dotacji                   

w związku z realizacją nowego projektu przez Zespół Placówek Oświatowych 

w Oblęgorku ERASMUS+, 

3) w dziale 852 – Pomoc społeczna jest zmniejszenie wydatków, są to 

oszczędności na wynagrodzeniach i pochodnych w związku z tym, że z budżetu 

Wojewody również otrzymaliśmy dodatkowe środki – dotację, dlatego nasze 

środki zostały uwolnione i jest zmniejszenie o 24 000 zł, 

4)  w dziale 900 – Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zmniejszamy 

wydatki, podobnie jak dochody w związku z brakiem zakupu pojemników. 

Zakup ten będzie realizowany w 2015 r., dlatego dokonujemy zmniejszenia.  

W rozdziale 90015 – oświetlenie ulic, placów i dróg zwiększamy wydatki                  

o 46 850 zł na zakup energii elektrycznej na oświetlenie uliczne. Cała historia 

sprawy związanej z oświetleniem ulicznym i wykonawcą, z którym 

podpisaliśmy umowę w 2013 r. była przedstawiona. W grudniu odbyła się 

rozprawa, gdzie została zawarta ugoda. Gmina ma zapłacić dodatkowe środki, 

których w 2013 r. nie uiściła. Do planu na 2014 r. brakuje 46 850 zł, z tego 

tytułu jest zwiększenie. 

Pozostałe załączniki dotyczą zmian dochodów, bądź wydatków i jest to aktualizacja 

poszczególnych pozycji wymienionych w załącznikach. 
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Zapytań nie zgłoszono. 

 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie: 

- za – 15, 

- głosów przeciw i wstrzymujących się nie było.  

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr IV/5/2014 podjęto jednogłośnie. 

Uchwała Nr IV/5/2014 stanowi załącznik nr 8 do protokółu. 

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał w/w uchwałę. 

 

Ad. 7. 2) 

 Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Strawczyn na lata 2014 – 2024 

 

Pan Rafał Kwiecień – Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował – zmianę w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Strawczyn na 

lata 2014 – 2024 Komisja zaopiniowała pozytywnie. 

 

Pani Wioletta Drogosz – Wiceprzewodnicząca Rady Gminy zwróciła się z zapytaniem 

do Pani Skarbnik odnośnie załącznika nr 2, poz. 1.1.2.7 - Realizacja projektu „Trasy 

rowerowe w Polsce wschodniej…” – tutaj jest realizacja w 2015 r., czy Pani Skarbnik 

mogłaby coś przybliżyć, czy to jest projekt refundowany?    

 

Pani Justyna Stępień – Skarbnik Gminy wyjaśniła – zadania, które się pojawiają                   

w „Wykazie przedsięwzięć” do Wieloletniej Prognozy Finansowej mogą mieć taki 

układ, że wydatków w roku 2014 tj. bieżącym nie ma, ale wydatki są planowane na 

lata przyszłe. Taki przypadek jest przy projekcie „Trasy rowerowe w Polsce 

wschodniej…” To zadanie zostało wprowadzone w trakcie roku podczas obrad jednej 

z sesji, w związku z tym, że Gmina przystąpiła do wspólnej realizacji zadania. Wiele 

gmin, na terenie których te trasy będą przebiegać również przystąpiło. 
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Jeżeli chodzi o finansowanie projektu Gmina nie wnosi wkładu własnego, o ile dobrze 

pamiętam 95 % wydatków będzie pochodziło ze środków unijnych i pozostałe 5 % 

zobowiązał się zabezpieczyć Urząd Marszałkowski. Gmina Strawczyn podpisała 

umowę o przystąpieniu do realizacji projektu, w związku z tym te wydatki pojawiają 

się dopiero w 2015 r., żeby można było podpisać porozumienie o wydatkowaniu 

takich środków. Jeżeli chodzi o szczegóły co do zakresu zadania musiałaby się 

wypowiedzieć Pani Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego. 

 

Innych zapytań nie zgłoszono. 

 

Projekt uchwały został przegłosowany: 

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr IV/6/2014 podjęto większością głosów „za”, przy 

1 „wstrzymującym się”. 

Uchwała Nr IV/6/2014 stanowi załącznik nr 9 do protokółu. 

 

Ad. 7. 3) 

 Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie sołectwa 

Promnik 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

wyjaśniła – proszę Państwa dzisiaj złożyliśmy dwa projekty uchwał, które dotyczą 

następujących spraw: 

- pierwszy projekt dotyczy dopłaty do opłaty za gospodarowanie odpadami dla 

mieszkańców terenów zamieszkanych w miejscowości Promnik, bo mieszkańcy 

Promnika co roku do tej pory takie dopłaty mieli, wynosiły 50 % opłaty                             

i występujemy o kontynuację tych dopłat, które by obowiązywały jeszcze przez 

dwa lata, 
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- drugi projekt uchwały wiąże się z tym, że ulegają zmianie koszty odbioru, transportu, 

zagospodarowania odpadów. Opłata 12 zł od gospodarstwa domowego, jaką do tej 

pory ponosiły gospodarstwa obowiązuje do końca roku. Do końca roku obowiązuje 

umowa z przedsiębiorcą, który je wywozi. W związku z tym konieczna była 

potrzeba przeprowadzenia przetargu. Był to przetarg unijny, który trwał 3,5 

miesiąca, po przetargu została zawarta umowa z przedsiębiorcą w dniu 10 grudnia. 

Do przetargu przystąpiło 5 firm, najwyższą cenę za wywóz odpadów w naszej 

Gminie (odbiór, transport, zagospodarowanie) dała firma PAVER o wartości 

1 738 805,76 zł, najtańszą ofertę złożył Pan Zieliński – firma z Rakowa, jest to 

firma, która współpracuje z nami od 8 lat i do tej pory wywozi odpady. Firma ta 

złożyła ofertę w wysokości 1 057 320 zł.  

Biorąc pod uwagę zmianę kosztów po przetargu, należy je przeliczyć na 1 miesiąc. 

Wartość, jaką dał Pan Zieliński wynosi 1 057 320 zł na okres 36 miesięcy. 

Ponieważ przetarg był na 3 lata, na miesiąc wychodzi kwota 29 370 zł, do tego 

doliczamy następne koszty: za dzierżawę gruntu od Pana Gawła pod PSZOK - 

1 200 zł za miesiąc, za inkaso dla sołtysów 8 % zebranych wartości wpłat – 

miesięcznie wynosi 1 945 zł, wynagrodzenie miesięczne pracownika, który zajmuje 

się księgowaniem opłat za gospodarowanie odpadami (tak jest we wszystkich 

gminach) – brutto 3 307 zł, za materiały biurowe, opłaty pocztowe - 125 zł na 

miesiąc i za szkolenia, razem na miesiąc wychodzi 35 947 zł. Kwota ta jest 

podzielona przez 2 270, bo tyle jest gospodarstw domowych i wychodzi kwota 

15,80 zł. Do tej pory płaciliśmy 12 zł, koszty wzrastają o 3,80 zł.  

Od nowego roku te koszty musimy ponosić, od 1 stycznia Panu Zielińskiemu 

musimy płacić 29 370 zł. W związku z tym zachodzi potrzeba podwyższenia opłaty 

za gospodarowanie odpadami do kwoty 15,80 zł. Jeżeli byśmy nie podnieśli tej 

opłaty, to Gmina musiałaby dopłacać z budżetu do opłaty dla mieszkańców. 

Do tej pory nasza Gmina miała najniższą, nie pomylę się, jak powiem                                

w województwie opłatę za gospodarowanie odpadami. W pierwszym przetargu 1,5 

roku temu Pan Zieliński naprawdę dał bardzo niską cenę za odbiór, transport, 

zagospodarowanie odpadów. Inne gminy nam zazdrościły, że możemy dać 
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mieszkańcom niższą opłatę. W tej chwili niestety przetarg był na 3 lata i te koszty 

wzrosły.   

 

Pan Przewodniczący obrad zaproponował, aby odbyło się posiedzenie Komisji 

Gospodarki Komunalnej i ewentualnie Komisji Samorządowej w celu wypracowania 

wniosków na temat przedstawionych projektów uchwał. Następnie może odbyć się 

dyskusja nad projektami uchwał i zostaną poddane pod głosowanie. 

 

Innych propozycji nie było. 

 

Pan Przewodniczący obrad zwołał wspólne posiedzenie Komisji Gospodarki 

Komunalnej i Komisji Samorządowej. 

Zarządził 20 minut przerwy (15
00

 – 15
20

).  

 

Po przerwie wznowiono obrady. 

 

Ad. 7. 4) 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXIV/202/2013 Rady 

Gminy w Strawczynie z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie wyboru metody 

ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia 

stawki takiej opłaty 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

dodała – w najbliższym numerze „Ziemi Strawczyńskiej” umieścimy artykuł z czego 

wynika ta podwyżka, bo w trakcie posiedzenia Komisji Gospodarki Komunalnej                   

i Komisji Samorządowej, które się przed chwilą odbyło Radni wyrazili obawy, że jest 

to początek kadencji, są to pierwsze uchwały i akurat przy pierwszej uchwale 

podwyższa się cenę i będzie to źle odebrane przez mieszkańców Gminy. 

Biorę to na siebie, że opracujemy wspólnie z Panem Kosowskim artykuł, gdzie 

wyjaśnimy mieszkańcom, że cena wynika z przetargu, nie z tego, że Radni ją 

podnieśli, tylko z kosztów jakie podał wykonawca, co sprowadziło się do konieczności 
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podwyższenia. Była to najtańsza oferta. Taką informację damy też sołtysom do 

wywieszenia na tablicach ogłoszeń.   

 

Pan Rafał Kwiecień – Radny zaproponował przedstawienie wysokości opłat w innych 

gminach, ponieważ nie wszyscy byli na posiedzeniach Komisji. 

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej 

przedstawiła wysokość opłat w gminach: Miedziana Góra – od 1 osoby jest 10 zł, od 2 

do 4 osób jest 17 zł, Mniów - do 2 osób 12 zł, od 3 do 5 osób jest 16 zł, od 6 osób                   

i więcej jest 23 zł, Łopuszno – 4 zł od 1 osoby, Piekoszów – 4 zł od 1 osoby. Są to 

stawki opłat stosowane do odpadów segregowanych.  

Poinformowała, że po podwyżce zbliżymy się do pozostałych gmin, bo do tej pory 

mieliśmy w województwie najniższą stawkę wynikającą z przetargu, który był na 18 

miesięcy i była niska cena w ofercie Pana Zielińskiego, teraz z przetargu wyszło 

więcej.  

 

Pan Ireneusz Czarnecki - Przewodniczący Komisji Samorządowej poinformował – 

Panie i Panowie Radni odbyło się posiedzenie Komisji Samorządowej i Komisji 

Gospodarki Komunalnej. Opinia dwóch połączonych Komisji jest pozytywna, 

jednakże w wyniku dyskusji nie wypracowane było zdecydowane zdanie – konsensus, 

zdania były bardzo podzielone. Jednakże analizując to, co Pani Zdzisława Adamczyk 

przedstawiła podczas posiedzenia Komisji, że te opłaty w gminach sąsiadujących nie 

są odbiegające od standardów, te opłaty są zbliżone i te nasze opłaty nie są takie 

wywindowane. Należy również przypomnieć, że ten okres 3 lat wstecz Zakład 

Komunalny spełniał swoje zadanie i ta stawka w stosunku do innych gmin nie była 

taka wysoka, a wzrost kwoty o 3,80 zł w znacznym stopniu nie rzutuje na 

gospodarstwo. Należy jednak wziąć pod uwagę, żeby dla gospodarstw o niskich 

dochodach, w szczególnych przypadkach przynajmniej częściowo umarzać te opłaty.        

 

Pan Przewodniczący obrad zwrócił się z zapytaniem – czy Komisja wypracowała 

konkretny wniosek, czy nie? Czy jest jedna propozycja?   
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Pan Ireneusz Czarnecki - Przewodniczący Komisji Samorządowej wyjaśnił – opinia 

Komisji jest pozytywna. W zasadzie Państwo Radni zostali postawieni przed faktem 

dokonanym, dlatego, że już przetarg się odbył w listopadzie, umowa jest podpisana, 

tak, że nie mieliśmy żadnego wpływu na to. Tak jakby już wszystko się rozstrzygnęło.  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 

XXIV/202/2013 Rady Gminy w Strawczynie z dnia 20 marca 2013 r. w sprawie 

wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki takiej opłaty i poddał pod głosowanie: 

- za – 8, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 7. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr IV/7/2014 podjęto większością głosów „za”, przy 

7 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr IV/7/2014 stanowi załącznik nr 10 do protokółu. 

 

Ad. 7. 3) 

 Podjęcie uchwały w sprawie dopłat do opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkanych na terenie sołectwa 

Promnik 

 

Pan Rafał Kwiecień - Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji poinformował, że 

Komisja wypracowała pozytywną opinię.  

 

Pan Przewodniczący obrad odczytał projekt uchwały, który następnie przegłosowano: 

- za – 13, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 2. 

Głosowało 15 Radnych. Uchwałę Nr IV/8/2014 podjęto większością głosów „za”, przy 

2 „wstrzymujących się”. 

Uchwała Nr IV/8/2014 stanowi załącznik nr 11 do protokółu. 
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Pan Marcin Wąsowicz – Radny zwrócił się z zapytaniem – czy popiół można 

wsypywać do pojemnika, czy nie?  

 

Pani Zdzisława Adamczyk – Kierownik Referatu Infrastruktury Technicznej wyjaśniła 

- można sypać do pojemników. Zmieniła się opłata, wcześniej była opłata 23 zł od 

tony popiołu, a w tej chwili zrównane są ceny. PGO pobiera takie same opłaty za 

popiół, jak i za odpady zmieszane. Z tym, że w PSZOK-u jest pojemnik na popiół, kto 

chce wywozić, może wywozić, a kto nie ma możliwości może wsypywać zimny 

popiół, nie gorący do pojemnika.   

 

Ad. 8.  

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Strawczyn             

w roku szkolnym 2013/2014 

 

Pan Rafał Kwiecień - Przewodniczący Komisji Budżetu i Inwestycji 

poinformował, że informacja była przedstawiona na Komisji, ale nie była opiniowana. 

Komisja zapoznała się z informacją. 

 

Zapytań nie zgłoszono. 

 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Strawczyn w roku 

szkolnym 2013/2014 została przegłosowana:  

- za – 14, 

- przeciw – 0, 

- wstrzymało się – 1. 

Głosowało 15 Radnych. Rada Gminy przyjęła informację większością głosów „za”, 

przy 1 „wstrzymującym się”. 

Informacja stanowi załącznik nr 12 do protokółu. 

 

Ad. 9.  

Odpowiedzi na zapytania i interpelacje 
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Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy udzielił odpowiedzi na zapytania                           

i interpelacje - sprawa drogi Osiedlowej po kanalizacji – w tym roku już wszystkie 

pieniądze zostały wydatkowane na drogi, nie ma absolutnie możliwości cokolwiek 

zrobić. Jest to zrozumiałe, bo nigdy się nie planuje na ten czas, że będą jakieś roboty 

przy drogach. Tam generalnie Kierownik się bardzo uskarżał na to, że bardzo trudno 

się robiło, bo nie można było ziemi położyć na działkę itd. Ci sąsiedzi bardzo 

utrudniali. Dopiero będzie można cokolwiek robić, jak po Nowym Roku po przyjęciu 

budżetu będą ogłoszone przetargi na dostawę kruszywa. Wtedy będzie to naprawione 

na tyle żeby dojeżdżać, bo to też jest droga przyszłościowa, trzeba zrobić pełną 

dokumentację i w przyszłości zrobić ją tak, jak należy. Na razie trzeba ją zrobić, żeby 

była przejezdna, ale to dopiero będzie możliwe, jak będą ogłoszone przetargi na 

materiał: kruszywo i kamień. To się zawsze odbywa w połowie lutego. 

 

Pan Dariusz Rak – Radny – ja rozumiem Pana wypowiedź w ten sposób, że na wiosnę 

ta droga będzie przejezdna? Bo tam jest dojazd do… 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – musi być, ludzie muszą do pola dojechać. 

 

Pan Dariusz Rak – Radny – musi być, tak? I tak mieszkańcom Bugaja mogę 

przekazać. 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – muszą do pola dojechać.  

Drugie pytanie – nadzór nad termomodernizacją i nad robotami drogowymi – nadzór 

generalnie się odbywa w taki sposób, że zawsze do wszelkich prac zatrudniamy – 

wyłaniamy inspektora nadzoru, bo taki jest obowiązek. Są to ludzie najczęściej                       

z zewnątrz, spoza Urzędu, tego wymagają przepisy prawa budowlanego. Drugi nadzór 

to jest nasz Kierownik Referatu Rozwoju Lokalnego i przy obiektach szkolnych, czy 

przy remizach właściciele tych obiektów – dyrektor szkoły, czy komendant straży. 

Natomiast wykonawstwo, czy to jest styropian „dziesiątka”, „ósemka”, czy on ma być 

położony na ścianę w taki, czy inny sposób, to wynika z projektu. Te wszystkie rzeczy 

są ujęte w projekcie. To jest sprawa tak dalece techniczna, że jeżeli są wątpliwości,                        
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w Referacie Rozwoju Lokalnego jest dokumentacja, proszę się z nią zapoznać. Ja nie 

jestem w stanie teraz tu odpowiedzieć, czy to akurat ta ściana jest dobrze robiona, czy 

nie, bo od tego są fachowcy.    

Pan Kościelecki – sprawa drogi Wspólnej i rowu - tam rzeczywiście jest ten odcinek 

niżej poza tym twardym trwałym zrobionym z destruktu, są płyty, jest to 

niedogodność, jest tam obniżenie. Potwierdzili to pracownicy, że przy gorszej 

pogodzie rzeczywiście jest tam problem z wodą. Ta droga wymaga wykonania pełnej 

dokumentacji. Natomiast kiedy - nie jestem w stanie dziś powiedzieć. Zwróciłem się 

do Państwa Radnych, żeby pozgłaszali wszystkie swoje pomysły, potrzeby w zakresie 

nie jedynie dróg, tylko w ogóle generalnie co chcą na przestrzeni tej kadencji robić. 

My to będziemy wyceniać, od części Radnych wpłynęły już te materiały. 

Jeżeli chodzi o kolejność realizacji, to będzie tu ustalona na Radzie, Rada ustali 

kolejność realizacji tych zadań. Ja będę je tak realizował, jak Rada ustali. Jest to na 

dziś pozytywne, że te pieniądze 3 mln zł w PROW-ie będą, jest to potwierdzone. To 

jest ten optymistyczny akcent. Natomiast co do potrzeb, to te 3 mln zł na pewno nie 

wystarczą, żeby wszyscy mieli świadomość tego. Dlatego trzeba będzie ustalić zasady, 

którymi się będziemy kierować przy wyborze dróg, w której kolejności mają być 

robione.     

Jeszcze Pan mówił o animozjach. Proszę Państwa ja bym chciał dla wszystkich zrobić, 

tylko, żebym miał możliwość.    

Pan Wilczkowski – dalszy ciąg budowy chodnika – na chwilę obecną będziemy 

rozpoczynać rozmowy ze Starostwem, z Powiatowym Zarządem Dróg, bowiem mamy 

spór dotyczący całej drogi. W nowej sytuacji myślę, że coś się zmieni, na pewno 

polepszy, ale mam nadzieję, że chodnik będzie dalej robiony. 

Sprawa lampek ozdobnych – te lampki są od wielu lat, ale dotychczas są tylko przy 

drogach wojewódzkich. Jeżeli będzie takie zapotrzebowanie, choć słychać głosy, że 

ten sposób już się opatrzył, że trzeba trochę inaczej charakter świąteczny podkreślać  

w miejscowości. Sprawa jest otwarta. Nie zwiększa się ilość podwieszanych lampek, 

raczej się zmniejsza, bo są wycinane drzewa itd. i tych możliwości technicznych jest 

coraz mniej.        
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Pan Przewodniczący obrad – czy mamy szanse, że będziemy mieli oświetlone na te 

święta? 

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – ustalcie i ja będę robił, ja bym też chciał, żeby 

wszystko było pięknie. To było takie bardzo ciekawe na początku, teraz się już trochę 

opatrzyło. Ale w jednym miejscu się opatrzyło, a w innym jak nie ma to będzie 

ciekawe. Lampki są generalnie przy drogach wojewódzkich: Bugaj, Strawczyn, Ruda 

Strawczyńska i Promnik, w Strawczynie przy kościele i w centrum. 

 

Ad. 10.  

Komunikaty i ogłoszenia 

  

Pan Przewodniczący obrad poinformował – wpłynęły do Rady życzenia 

świąteczne i noworoczne ze Szkoły Podstawowej w Korczynie od uczniów i Grona 

Pedagogicznego, z Kurii Diecezjalnej podpisane przez księdza Tadeusza Szlachtę,                   

z Sejmiku Województwa podpisane przez Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Świętokrzyskiego Arkadiusza Bąka i Marszałka Województwa Świętokrzyskiego 

Adama Jarubasa, od Posła Parlamentu Europejskiego Czesława Siekierskiego.  

 

Pan Tadeusz Tkaczyk – Wójt Gminy – wysłaliśmy życzenia dla wszystkich, ale 

korzystając z obecności, bo przed świętami widzieć się nie będziemy składam bardzo 

serdeczne życzenia świąteczne dla Państwa Radnych, proszę o przekazanie życzeń dla 

Waszych domów. Życzę, żebyśmy w 2015 r. pracowali na rzecz mieszkańców naszej 

Gminy nie uciekając od odpowiedzialności, nie bojąc się trudniejszych momentów, bo 

to nie jest tylko piękne zawsze, że się daje. Niestety trzeba podejmować również                    

i trudniejsze decyzje. To jest odpowiedzialność proszę Państwa. 

Ja jestem ponad 20 lat Wójtem i nigdy nie uciekałem od takiej odpowiedzialności                  

i o to Państwa proszę – o mądrość i odpowiedzialność. Z tym przesłaniem się zwracam 

do Państwa składając najserdeczniejsze życzenia. 
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Pan Marcin Kościelecki – tak, jak wspominałem do Radnych się zwracam zapraszam 

na Wspólną, bo trzeba kuć żelazo póki gorące. Chcecie dzisiaj Państwo jechać, 

możemy się umówić. 

 

Pan Przewodniczący obrad poinformował - Komisja Gospodarki Komunalnej 

zdecyduje na swoim posiedzeniu i wyjedzie w teren. Poinformujemy kiedy to będzie. 

Ze swojej strony też Państwu składam najserdeczniejsze życzenia: spokoju, radości, 

wypoczynku. 

 

Ad. 11. 

Zakończenie sesji  

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Pan Przewodniczący Rady Gminy 

zamknął IV sesję, która rozpoczęła się o godz. 14
15

 (rozpoczęcie sesji zaplanowane 

było na godzinę 14
00

, ale ze względu na przedłużenie się posiedzenia Komisji Budżetu 

Inwestycji i Komisji Rewizyjnej, rozpoczęła się z 15 minutowym opóźnieniem),                    

a zakończyła o godz. 15
50

. 

 

 

Protokołowała:       Sekretarz obrad:   Przewodniczący obrad: 

 

Małgorzata Woźniak      Krzysztof Religa   Arkadiusz Wilczkowski 


